
Protokół Nr 11 

z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 26 listopada 2015 r. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie 
z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu oraz W-ce Wójt Gminy 
Pabianice R. Figiel, Skarbnik M. Nowicka i inspektor ds. gospodarki gruntami Z. Urbański. 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska. 

Tematy posiedzenia Komisji były następujące: 

1. Przygotowanie do „akcji odśnieżania” na drogach Gminy Pabianice  

2. Wstępna analiza projektu budżetu Gminy Pabianice na 2016 r.  

3. Sprawy różne (w tym omówienie materiałów na sesję Rady Gminy)  

 

Przewodniczący otworzył posiedzenie Komisji, powitał zebranych i zaproponował by skreślić z 
porządku obrad punkt dotyczący wstępnej analizy budżetu Gminy Pabianice na 2016r. Taka jest 
prośba Skarbnik i Wójta. 

Komisja nie wyrażała sprzeciwu na takie rozwiązanie. 

Ustalono również, że w pierwszej kolejności omówione zostaną materiały na następną sesję Rady 
Gminy. 

Skarbnik, zgodnie z prośbą Komisji, krótko przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego 
XIV/A/2015 do XIV/O/2015, co stanowi zał. od nr 2 do 17. 

Przy omawianiu projektu o nr XIV/B/2015 poinformowała, że w załączniku nr 1 i 2 do projektu 
dodane zostanie słowo „i więcej” do słów „trzy osie”. 

Innych uwag nie było. 

Omawiając z kolei projekt o nr roboczym XIV/E/2015 dotyczącym planu gospodarki niskoemisyjnej 
radny Ł. Drewniak poprosił o przesłanie mu drogą e-mailową załącznika do uchwały. 

Omawiając projekt uchwały o nr roboczym XIV/H/2015 Skarbnik poinformowała, że odbyła się 
sprawa sądowa w kwestii odszkodowania za ośrodek zdrowia w Pawlikowicach. Sąd postanowił o 
odebraniu Gminie Pabianice darowizny. W związku z tym przygotowana została uchwała o 
zabezpieczeniu środków na złożenie apelacji.  

Radny Ł. Drewniak pytał, czy projekt uchwały dotyczy tylko sprawy Dłutowa. 

Skarbnik odpowiedziała, że otrzymała informację od mecenasa, że tylko tej sprawy. 

Radny K. Kowalski zwrócił uwagę na wysokość tej kwoty. 

Przewodniczący M. Gryska doprecyzował wypowiedź Skarbnik, że Wójt informował, iż uchwała ta 
zabezpiecza środki na 2 apelacje w sprawie Dłutowa, ponieważ radca prawny zastanawia się nad 2 
wystąpieniami w tej samej sprawie.  

Radny wyraził opinię, że obsługa prawna w Urzędzie jest niewłaściwa, ponieważ przypomniał, że 
mecenas zapewniał o korzystnym rozstrzygnięciu dla Gminy Pabianice. 

Również radny H. Szafrański zabrał głos w sprawie. Stwierdził, że na zdrowy rozsądek należałoby 
uznać, że Dłutowowi nie należy się zwrot odszkodowania, ponieważ wybudowano nowy ośrodek i 
opieka zdrowotna nadal jest prowadzona, także dla mieszkańców gminy Dłutów. 

Z kolei radny M. Muszczak poinformował, że w tej sprawie gmina będzie korzystała ze wsparcia 
zewnętrznej kancelarii prawnej. 



Radny Ł. Drewniak radził by była to kancelaria specjalizująca się w takich sprawach. 

Innych uwag nie było. 

Radni otrzymali kosztorys dotyczący utwardzenia placu w Piątkowisku i ustawienia stojaka na 
rowery, który stanowi załącznik do projektu uchwały o nr XIV/J/2015.  

Ponadto, inspektor Z. Urbański, udzielił dodatkowych wyjaśnień w związku z projektem uchwały o 
nr roboczym XIV/O/2015. 

Dalszych uwag nie było. 

Skarbnik poinformowała jeszcze o dodatkowych uchwałach, które zamierza wprowadzić do 
porządku obrad sesji, a dotyczyć mają: przesunięcia między rozdziałami środków w ramach budżetu 
szkoły w Bychlewie (zał. nr 18), włączenia środków z PUP na zatrudnienie pracownika w ramach 
robót publicznych (zał. nr 19) i weksla in blanco w związku z otrzymaną dotacją z WFOŚiGW na 
opracowanie PGN (zał. nr 20). Poinformowała również o projekcie uchwały dotyczącym współpracy 
z organizacjami pozarządowymi (zał nr 21). 

Innych uwag nie było. 

W tym miejscu Przewodniczący poprosił o przedstawienie przez inspektora Z. Urbańskiego 
propozycji przejęcia gruntów pod drogi, o czym dyskutowano wstępnie na poprzednich 
posiedzeniach Komisji. 

Inspektor przedstawił cztery propozycje, które zostały przygotowane zgodnie z kryteriami 
wypracowanymi na poprzednich posiedzeniach Komisji. Były to następujące propozycje: 

1. Bychlew, Dolina Pabianki – wyznaczona jest tam droga, są media, znajduje się tam 15 
nieruchomości, właściciel jest skłonny oddać teren nieodpłatnie. Droga ma długość 600m, szerokość- 
10m. 

Przewodniczący odniósł się pozytywnie do propozycji przejęcia tego terenu. 

W-ce Wójt zaproponował by radni udali się w teren w celu oceny drogi. 

Radny K. Kowalski uważał, że nie ma takiej potrzeby. Jego zdaniem najważniejsze jest by brać pod 
uwagę przyjęte kryteria. 

W-ce Wójt uważał z kolei, że byłoby to istotne, ponieważ może się okazać, że najważniejsze 
kryterium nie zostanie spełnione, ale nie oznacza to, że taki wniosek należy z góry odrzucić. 

Radny Ł. Drewniak zauważył, że miała zostać stworzona przez Urząd hierarchia tych kryteriów. 

Inspektor odpowiedział, że uwzględniono uwagi radnych i w związku z tym przedstawione zostały 
propozycje przejęcia terenów pod 4 drogi, ponieważ są tylko 4 wnioski o nieodpłatne przekazanie. 

W wyniku powyższych rozważań radni podjęli dalszą dyskusję. 

Radny M. Muszczak zauważył, że opracowane zostały kryteria, które będą brane pod uwagę, jednak 
każdy przypadek będzie rozpatrywany indywidualnie. 

Radny Ł. Drewniak był zdania, że dobrą praktyką byłoby przypisywanie do danego wniosku punktów 
wg hierarchii, tak jak ma to miejsce w przypadku przetargów. Stwierdził, że Urząd powinien był to 
zrobić. 

Radny M. Muszczak zauważył, że nie pamięta, iż Urząd miał przypisać punkty do danych wniosków. 
Miała być ustalona ważność poszczególnych kryteriów. 

Przewodniczący M. Gryska przyznał rację radnemu – Komisja nie składała wniosku o przypisanie 
punktów do poszczególnych wniosków. 

Dalszych uwag nie było. 

Inspektor przedstawił kolejne propozycje: 



2. Radzyny – 2459m², szerokość drogi to 10m, długość- 230m. Droga jest utwardzona, jest tam 7 
nieruchomości. 

3. Rydzyny – 3318m², szerokość drogi to 10m, długość- 250m. Droga zakończona jest łopatką. 

4. Kudrowice – długość 180m, szerokość 12m. Droga zakończona jest łopatką, łączy się z drogą 
gminną. Nieruchomości znajdują się w trakcie budowy. 

Następnie inspektor przedstawił również propozycję przejęcia terenu w Piątkowisku, odchodzącego 
od ulicy Cynkowej. Zauważył jednak, że w tym przypadku właściciel żąda ok. 8-10 zł za m² 
powierzchni, przy czym łączna powierzchnia wynosi 1,15 ha. Chodzi tu o 2 drogi, z których jedna 
zakończona jest łopatką, a druga łączy się z drogą wewnętrzną. Jest to droga utwardzona, teren jest 
uzbrojony i zabudowany, wykonane są rowy. 

Radni uważali, że jest to znaczna kwota. 

Inspektor zauważył, że właściciel żąda takiej stawki z uwagi na poniesione koszty związane z 
urządzeniem drogi. 

Przewodniczący był zdania, że w przypadku tych dróg, gdzie właściciele chcą przekazać teren 
odpłatnie należałoby je faktycznie zobaczyć. 

Radny Ł. Drewniak uważał natomiast, że każdy kto chce może sam zobaczyć jak ta droga wygląda. 
Pytał, czy każda z przedstawionych dróg jest utwardzona. 

Inspektor odpowiedział, że w różnym stopniu, ale tak. 

Dalszych uwag nie było. 

Przewodniczący pozytywnie ocenił rozpoczęcie prac w omówionym temacie. 

 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący przybliżył informację nt. przygotowania do „akcji odśnieżania” na drogach Gminy 
Pabianice, przekazaną przez inspektora H. Madejskiego, co stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

Radny Ł. Drewniak poprosił o przekazanie wszystkim radnym harmonogramu odśnieżania 
dołączonego do przedstawionej informacji. 

Radny K. Kowalski z kolei przypomniał, iż Wójt informował o oszczędnościach jakie gmina 
poczyniła w związku z łagodną zimą w zeszłym roku. Radny chciał znać wysokość tych środków. 

W-ce Wójt odpowiedział, że w budżecie nie ma takiej pozycji jak odśnieżanie, czy utrzymanie dróg 
w czasie zimy. Są to środki pochodzące z bieżącego utrzymania dróg. 

Radny pamiętał, że Wójt informował o takich oszczędnościach. Nie był zadowolony z udzielonej mu 
odpowiedzi. 

Radny Ł. Drewniak odniósł się jeszcze do otrzymanego kosztorysu dot. utwardzenia placu w 
Piątkowisku i ustawienia stojaka. Wyraził pochwałę dla tak wykonanego kosztorysu i opinię, iż każdy 
kosztorys powinien być wykonany w taki sposób. 

Dalszych uwag nie było. 

 

Ad. pkt 3. 

W ramach spraw różnych Przewodniczący odczytał pismo Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w 
sprawie zapewnienia lokalu mieszkalnego nieokreślonym imiennie repatriantom (zał. nr 23). 

Radni uznali, że dyskusja w tym temacie jest niecelowa z uwagi na informację przekazaną przez 
Urząd, iż brak jest lokali socjalnych w Gminie Pabianice. 



Następnie radny Ł. Drewniak zapytał, kiedy będzie przyjmowany budżet. 

Przewodniczący Rady Gminy M. Muszczak odpowiedział, że w miesiącu grudniu. Sesja planowana 
jest na dzień 30 grudnia w godzinach dopołudniowych. 

Radny Ł. Drewniak z przyczyn osobistych zaproponował zorganizowanie sesji w dniu 29 grudnia. 

Przewodniczący odpowiedział, że rozważy jeszcze tę kwestię. 

Innych spraw nie było. 

Przewodniczący podziękował zebranym i zamknął posiedzenie Komisji. 
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